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1. Procedure

Het verzoekschrift over de invoer van Europese zwerfdieren, broodfok en rabiës 
(nr. 21 (2019-2020)) werd ingediend op 9 juli 2020. Op 14 september 2020 
werd het ontvankelijk verklaard en voor verdere behandeling verwezen naar de  
Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand en Dierenwelzijn.

De Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand en Dierenwelzijn behandelde 
het verzoekschrift een eerste maal op 21 oktober 2020. Ze besliste Ben Weyts, 
 viceminister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van  Onderwijs, 
Sport, Dierenwelzijn en Vlaamse Rand, om een reactie te vragen over dit verzoek-
schrift. De minister bezorgde bij brief van 22 december 2020 een antwoord op het 
verzoekschrift (zie bijlage). De commissie besprak het verzoekschrift en het ant-
woord van de minister op 20 januari 2021 en kwam tot een conclusie.

(Deze vergaderingen werden als videoconferentie georganiseerd.)

2. Korte inhoud

Het verzoekschrift bevat zowel klachten over het Federaal Agentschap voor de 
 veiligheid van de voedselketen (FAVV) als over de Vlaamse Dienst Dierenwelzijn. Het 
 verzoekschrift werd ook ingediend bij de Belgische Kamer van volksvertegenwoordigers.

De verzoeker klaagt aan dat een afgeschermd, eenzijdig marktaanbod van  puppy’s 
uit het buitenland in België in stand gehouden wordt door de Dienst Dieren welzijn. 
Adopt, don’t shop wordt structureel beantwoord met regelgevingen die adopties 
van Europese zwerfpuppy’s tegenhouden en onmogelijk maken. Het buitenlands 
commercieel netwerk daarentegen wordt al jaren bevoordeeld door de Dienst Die-
renwelzijn en malafide dierenartsen, aldus de verzoeker.

Voor de regionalisering van de bevoegdheid Dierenwelzijn was de federale Dienst 
Dierenwelzijn al gekant tegen verenigingen die zwerfdieren, meer bepaald 
 zwerfpups, invoerden. Het argument was zogezegd een overaanbod aan asiel-
dieren. Sedert 2013 vindt de Dienst Dierenwelzijn een bondgenoot in het FAVV, dat 
repressief actie begon te voeren tegen adoptie van Europese zwerfdieren wegens 
gevaar op rabiës. Zwerfdieren moeten inderdaad van straat gehaald worden, wil 
Europa verder succes boeken voor zijn rabiësvrije status. Maar de manier waarop 
verschilt naargelang men dierenvriend is of niet. Volgens de verzoeker is er een 
grotere garantie op rabiësvrij zijn bij zwerfdieren die door verenigingen en asielen 
opgevangen worden dan bij broodfokdieren. Er is zelfs vermoedelijk een verband 
tussen de tegenstrijdige berichten over hondenrabiës in Oost-Europa en het spo-
radisch ‘verdwijnen’ van pups bij broodfokkers. Zwerfdieren ‘moeten’ echter rabiës 
hebben wegens het marktaanbod van broodfokkers, aldus de verzoeker.

Het FAVV en de Dienst Dierenwelzijn laten intussen kleinschalig zwerfdieren-
transport officieus toe als de adoptant vooraf gekend is. Enkele verenigingen die 
zwerfdieren invoeren, hebben toegang gekregen tot Trade Control and Expert 
 System (TRACES), maar de meeste werken nog steeds illegaal. Er is nog steeds 
geen regelgeving voor die verenigingen. Het onevenwicht in België tussen het aan-
tal zwerfdieren en broodfokdieren is bedrieglijk groot.

De verzoeker vraagt aan het Vlaamse Gewest een veilige en diervriendelijke regel-
geving voor de opvang van dieren die geïmporteerd worden door verenigingen en 
asielen die samenwerken met andere Europese verenigingen en asielen.
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De verzoeker vraagt een ingebrekestelling en doorlichting van de Dienst Dierenwelzijn 
en het FAVV, omdat:
 – de Dienst Dierenwelzijn en het FAVV er nooit in geslaagd zijn enig overzicht of 
controle te verwerven over de illegale broodfok;

 – de vraag van de vorige (federale) minister om een regelgeving uit te werken, 
tegengehouden werd;

 – de inspanningen van minister Ben Weyts tegen broodfok tevergeefs zijn als het 
celhoofd van de Dienst Dierenwelzijn de opschorting van een vergunning gauw 
ongedaan maakt;

 – de huidige regeling voor buitenlandse importeurs tot oneerlijke concurrentie 
leidt;

 – de topambtenaar bij de Dienst Dierenwelzijn in 2014 in de media aangewezen 
werd in het kader van de bescherming van illegale broodfok.

3. Bespreking

3.1. Els Sterckx

Van het lijvige verzoekschrift dat de verzoeker heeft ingediend, is het merendeel 
van de vragen gericht aan de federale overheid, zegt Els Sterckx. Een specifieke 
vraag aan de Vlaamse Regering betreft een veilige en diervriendelijke regelgeving 
voor de opvang van dieren die geïmporteerd worden door verenigingen en asielen 
die samenwerken met andere Europese verenigingen en asielen.

De Dienst Dierenwelzijn kreeg die vraag al van de vorige minister van Dieren welzijn 
maar zou ze genegeerd hebben. Het verzoekschrift bevat veel  verdenkingen ten 
aanzien van de Dienst Dierenwelzijn. Els Sterckx kan niet oordelen over het waar-
heidsgehalte. Zou het niet nuttig zijn om de Dienst Dierenwelzijn uit te nodigen 
voor een hoorzitting, zodat ze kunnen reageren op de aantijgingen? De verzoeker 
vraagt ook een doorlichting van de dienst. Minister Ben Weyts, Vlaams minister 
van Dierenwelzijn, heeft daarop geantwoord dat de dienst al in het verleden werd 
doorgelicht (zie bijlage).

Met betrekking tot de instandhouding van de broodfok door de Dienst   
Dierenwelzijn voert de verzoeker verschillende argumenten aan, die volgens   
Els Sterckx wel eens correct zouden kunnen zijn.

3.2. Allessia Claes

Allessia Claes vindt dat het antwoord van de minister alle vragen van het verzoek-
schrift beantwoordt en duidelijk genoeg is.

3.3. Gwenny De Vroe

Gwenny De Vroe sluit zich aan bij het standpunt van de N-VA-fractie. De   
Open Vld-fractie vindt het antwoord van de minister voldoende.

3.4. Tinne Rombouts

Ook Tinne Rombouts sluit zich aan bij het antwoord van de minister. Ze stelt voor 
om dat antwoord aan de verzoeker te bezorgen.

3.5. Stijn Bex

Ook de Groenfractie sluit zich aan bij het antwoord van de minister, zegt Stijn Bex.



6 619 (2020-2021) – Nr. 1

Vlaams Parlement

4. Conclusie

De commissie sluit zich aan bij het antwoord van de minister. Het antwoord zal aan 
de verzoeker bezorgd worden.

Els AMPE,
voorzitter

Gwenny DE VROE,
verslaggever
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BIJLAGE:

Antwoord van minister Ben Weyts, Vlaams minister van Dierenwelzijn, op het 
verzoekschrift van 9 juli 2020 over de invoer van Europese zwerfdieren, 

broodfok en rabiës (nr. 21 (2019-2020)) 
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datum 

2 2 DEC. 2020 

Betreft. Verzoekschrift van 9 juli 2020 over de invoer van Europese zwerfdieren, 
broodfok en rabiès (nr. 21 (2019-2020)) 

Geachte mevrouw Ampe, 

u bezorgde mij een verzoekschrift van van 9 juli 2020 
over de invoer van Europese zwerfdieren, broodfok en rabiès. 

Dierenwelzijn is inderdaad een Vlaamse bevoegdheid, dierengezondheid met 
inbegrip van maatregelen tegen de insleep van rab1ès zijn dit niet. 

Hieronder een antwoord op de voornaamste ten laste leggingen van 

Verzoek tot doorlichting van de dienst Dierenwelzijn (en FAVVl: 
= de dienst Dierenwelzijn is doorgelicht door Audit Vlaanderen tiJdens de vorige 
legislatuur Nu worden stappen ondernomen door de dienst zelf om een 
recurrente audit te laten verrichten van de eigen werking. (het FAVV heeft een 
eigen intern aud1tsysteem) 

2. Beschuldiging dat de dienst Dierenwelzijn de grootschalige invoer van 
broodfokpups in stand houdt 

= deze handel van pups uit Oost-Europese landen is in alle ons omringende 
landen een bezorgdheid voor dierenwelzunsorganisaties Het gaat om 
handelsverkeer binnen de EU, waar dus geen grenzen zun en geen 
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handelsbarrières opgeworpen mogen worden Vlaanderen (Belg1e) 1s bij ons weten het enige land 

dat hier toch een beperking heeft ingevoerd en eisen heeft opgelegd waaraan de fokkerijen die 

pups en kittens aan ons land leveren, moeten voldoen. 

3 Beschuldiging dat de dienst Dierenwelzijn de adopties van buitenlandse pups tegenhoudt. 

= de statistieken van ingevoerde straat- en as1elhonden ontkrachten dat deze handel tegen 

gehouden wordt; 
= de Vlaamse Raad voor Dierenwelzijn heeft in een recente vergadering erop aangedrongen dat 

het eerdere advies van de toen nog Federale Raad voor Dierenwelzijn van 2010 over de invoer van 

as1elhonden geactualiseerd en geïmplementeerd zou worden. Er wordt met name aangedrongen 

op een verstrenging van de criteria voor invoer van dergelijke dieren, 

= vandaag zijn de regels die gelden voor dergelijke invoer louter gebaseerd op 

d1erengezondhe1dsregels die Europees bepaald zijn Deze regels Zijn dus niet anders in Vlaanderen 

dan 1n de buurlanden van de Europese Unie; 

= de dierenwelzijnsregelging verbiedt enkel voor de erkende dierenasielen de invoer van dieren uit 

een ander land maar het 1s niet verboden om als particulier rechtstreeks vanuit het buitenland 

een hond te adopteren 

Ik hoop dat dit een voldoende antwoord biedt op het verzoekschrift 

Met vriendelijke groeten.----

em1n1ster-president van d VI amse Regering 
Vlaams m1n1ster van Onderw1 s Sport, Dierenwelzijn en Vlaamse Rand 


